
GYMNÁZIUM V ČESKÉ KAMENICI 
 

O tom, že budeme muset řešit situaci českokamenického gymnázia, víme již více než rok. Je to 
proto, že kraj nebude do budoucna zřizovat školy s nižším počtem žáků. Krajem bylo navrhováno 
spojení s gymnáziem v Děčíně. V té době jsme se na schůzce některých členů zastupitelstva a 
některých pedagogů předběžně shodli na tom, že by bylo nejlepším řešením vzít gymnázium  
pod zřizovatelství města.  

 
Českokamenické noviny se této problematice věnovaly před koncem minulého roku a prezentovaly 

neoprávněně nějaká (podle mne nevhodná) řešení, která nebyla podložená rozhodnutím 
zastupitelstva. Pouze zastupitelstvo má pravomoc o takto důležitých věcech rozhodovat. 
 

Zastupitelstvo na svém posledním zasedání 15. 12. 2009 rozhodlo takto: 
„…převzetí hlavní činnosti osmiletého Gymnázia Česká Kamenice, které je dosud zřizováno Ústeckým 
krajem, pod zřizovatelství města Česká Kamenice“. 
 

V současnosti vidíme že, toto usnesení není jednoznačné, jak jsme si někteří mysleli, neboť 
nadále zaznívají návrhy, spojit gymnázium i základní školu pod jeden subjekt. Nesouhlas se spojením 
obou škol pod jeden subjekt jsem spolu s dalšími zastupiteli vyjádřila v diskusi na jednání zastupitelstva, 
ale vedení města nadále trvá na svém stanovisku.  
 

Nyní něco málo k ekonomice. Do doby než převezme gymnázium město, jsou hrazeny veškeré 
náklady z prostředků kraje. Po převzetí gymnázia bude město hradit tzv. provozní náklady (plyn, 
elektrickou energii, vodné, stočné, opravy, nájemné, materiál), které činí ročně cca 1,1 mil. Kč. Tato 
částka je zároveň daná Ústeckým krajem jako položka rozpočtu na kalendářní rok 2010. Přímé 
náklady (mzdy, odvody z mezd a příspěvek na pomůcky) půjdou nadále z prostředků státu 
prostřednictvím kraje tak, jak je tomu u všech školských zařízení.  

 
Důvodů pro zachování gymnázia v České Kamenici je mnoho, ale nejdůležitější je, že žáci mají 

možnost získat středoškolské vzdělání v místě bydliště, tzn. bez časových a finančních ztrát, které 
představuje dojíždění do vzdálenější lokality. Gymnázium také zabezpečuje svým žákům všeobecné 
vzdělávání, které je v rámci víceletého studia spojeno s vyšším počtem vyučovacích hodin  
u základních předmětů, a umožňuje tak, ve srovnání se základními školami, pracovat s žáky 
intenzivněji. Ostatně kvalitní vzdělanostní úroveň a schopnost obstát v konkurenci absolventů ostatních 
vzdělávacích institucí prokazují žáci českokamenického gymnázia zejména dlouhodobě vysokou 
úspěšností při přijímacích řízeních na vysoké školy a úspěchy v různých soutěžích. 

 
Jaký přínos by mělo spojení gymnázia se základní školou? To je otázka, na kterou by nám měli 

zastánci této varianty jasně odpovědět.  
 
Zajímá vás dění okolo gymnázia? Chcete se na něco zeptat? Přijďte na zasedání zastupitelstva, 

které je vždy veřejné, a bude se konat 30. března 2010 v 17:00 v Domu kultury. Zde může každý občan 
vyjádřit svůj názor k projednávaným tématům. 

 
Pevně věřím, že se nám podaří zachovat osmileté gymnázium jako samostatný subjekt zřizovaný 

naším městem. 
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